
 
 8/04/2025. 

10-dages forespørgsel vedr. økonomi og metode i arbejdet 

med helhedsplaner i Aarhus Kommune.   

Helhedsplaner er de seneste år blevet brugt i stor grad, men det er uden finansiering efterfølgende 
og helhedsplaner ligger uden for planloven. For at kunne vurdere de politiske prioriteringer og 
ressourcer, der lægges i helhedsplanerne, ønskes der svar på følgende: 

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Hvad er den gennemsnitlige omkostning ved udarbejdelse af en helhedsplan i Aarhus 
Kommune? 

2. Hvordan adskiller økonomien sig mellem en helhedsplan og en by skitse? 

3. Hvordan arbejder forvaltningen med at sikre, at helhedsplaner ikke bliver for dyre og 
langvarige i forhold til den reelle værdi, de skaber? 

4. Er der eksempler på helhedsplaner, som ikke har ført til videre planlægning eller handling 
– og hvad har disse i så fald kostet? 

5. Hvordan prioriteres helhedsplaner ift. øvrige opgaver i Teknik og Miljø? 

6. Hvad siger medarbejderne i MTM om helhedsplaner som koncept?  

7. Hvordan oplever man borgerinddragelsen før, under og efter helhedsplaner er udarbejdet. 

Med venlig hilsen 

Jesper Kjeldsen, Politisk Ordfører i Socialdemokratiet og Steffen Wich næstformand i 

Kulturudvalget og medlem af Teknisk Udvalg for Socialdemokratiet.  

 

 

 


